

Title (en)

Device for attaching a printing and/or spreading doctor.

Title (de)

Vorrichtung zum Befestigen einer Druckrakel und/oder einer Farbschippe.

Title (fr)

Dispositif de fixation d'une racle d'impression et/ou d'étalement d'encre.

Publication

EP 0391843 A1 19901010 (DE)

Application

EP 90810219 A 19900320

Priority

CH 126989 A 19890405

Abstract (en)

The hollow profile receiving the printing doctor (13) or the spreading doctor (14) in its hollow space (10) is divided into a doctor blade holder (9) and a beam rest (2), via which the hollow profile is attached to the transverse beams (1). The doctor blade holder (9) and the beam rest (2) are connected to one another rotatably via bearing shells (8) receiving an axis of rotation (7). The new design allows adjustment of the angular position of the printing doctor (13) directly on the doctor blade holder (9) and allows simple exchange of the printing doctor (13) and/or spreading doctor (14) by swivelling the doctor blade holder (9) out over a relatively large angular range. <IMAGE>

Abstract (de)

Das in seinem Profilhohlraum (10) die Druckrakel (13) oder die Farbschippe (14) aufnehmende Hohlprofil ist in einen Rakelhalter (9) und eine Holmenauflage (2), über die das Hohlprofil am Querholmen (1) befestigt wird, aufgeteilt. Rakelhalter (9) und Holmenauflage (2) sind über eine Drehachse (7) aufnehmende Lagerschalen (8) drehbar miteinander verbunden. Die neue Konstruktion ermöglicht eine Einstellung der Winkelstellung der Druckrakel (13) direkt am Rakelhalter (9) und ermöglicht ein einfaches Auswechseln von Druckrakel (13) und/oder Farbschippe (14) durch ein Ausschwenken des Rakelhalters (9) über einen relativ grossen Winkelbereich.

IPC 1-7

B41F 15/42; B41F 15/44

IPC 8 full level

B41F 15/40 (2006.01); **B41F 15/42** (2006.01); **B41F 15/44** (2006.01)

CPC (source: EP)

B41F 15/42 (2013.01); **B41F 15/44** (2013.01)

Citation (search report)

- [YD] EP 0298911 A2 19890111 - HOLDEREGGER JURG [CH]
- [Y] GB 1402421 A 19750806 - KIPPAX SONS LTD H G
- [A] DE 3614304 A1 19871105 - KUERTEN RUDOLF AUGUST [DE], et al
- [A] US 3943849 A 19760316 - VASILANTONE MICHAEL

Cited by

CN104669778A; CN102059850A

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0391843 A1 19901010; CH 677641 A5 19910614; JP H02286243 A 19901126

DOCDB simple family (application)

EP 90810219 A 19900320; CH 126989 A 19890405; JP 9005390 A 19900404